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REVISTA PRESEI 
 

 Klaus Iohannis anunţă că nu s-a căzut la un consens în CSAT pentru emiterea avizului pe rectificare 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi că şedinţa CSAT a fost suspendată şi aşteaptă ca Guvernul să vină cu 
un nou proiect de rectificare, după ce membrii Consiliului Suprem nu au căzut la un acord pentru a emite avizul 
necesar pe proiectul de rectificare. 
"Nu s-a putut obţine consens, unanimitate şi nu s-a putut emite avizul necesar pentru rectificare. Aşadar am 
suspendat şedinţa CSAT", a declarat preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului a cerut Executivului să vină cu un proiect care să elimine tăierile "inexplicabile" ale bugetelor 
instituţiilor din domeniul securităţii naţionale. 
"Dacă dorim să insistăm pe şicane politice atunci lucrurile s-ar putea corecta puţin mai greu (...) România este o 
ţară sigură, românii sunt bine apăraţi, dar aceste lucruri nu vin de la sine", a spus Iohannis. 
"Prin această suspendare am creat posibilitatea guvernului să revină cu un nou proiect de rectificare, să renunţe 
la aceste tăieri bugetare în zona securităţii naţionale, care în niciun caz nu pot fi explicate decât eventual printr-o 
sintagmă de tip şicană politică, să se revină la discuţii, la colaborări şi imediat ce situaţia va fi remediată, se va 
putea obţine avizul CSAT. Este numai răspunderea guvernului pentru ce se întâmplă în continuare. (...) Dacă dorim 
să insistăm pe şicane politice atunci lucrurile s-ar putea corecta puţin mai greu (...) România este o ţară sigură, 
românii sunt bine apăraţi, dar aceste lucruri nu vin de la sine. (...) Avem instituţii, avem servcii performante care 
garantează românilor această securitate. Ea nu trebuie şi nu poate să fie diminuată pentru nişte considerente de 
politică măruntă", a spus Iohannis. 
El a mai spus că Guvernul a publicat în august un proiect de rectificare bugetară, un proiect care reprezenta o 
rectificare bugetară puternic pozitivă. 
”Totuşi, spre surprinderea multora, nu doar a celor din domeniul securităţii naţionale, pe o rectificare puternic 
pozitivă Guvernul a propus tăieri semnificative la foarte multe instituţii importante din zona securităţii naţionale. 
Acest lucru nu a fost la niciun moment explicat. Cu toate că legea prevede un termen de 30 de zile pentru 
discutarea acestor acte normative în CSAT, înţelegând urgenţa şi având în vedere solicitările din partea unor 
miniştri, am stabilit şedinţa CSAT mult mai repede”, a adăugat şeful statului. 
El a reamintit că Executivul a publicat un nou proiect de rectificare bugetară, mai optimistă, care alocă 
aproximativ 3,5 miliarde de lei în plus faţă de prima variantă. 
”În aceste condiţii este inexplicabil şi nici nu a fost explicat de ce s-a insistat în continuare pe diminuarea 
fondurilor instituţiilor din domeniul securităţii naţionale. Aceste chestiuni au fost prezentate şi în CSAT. Guvernul 
nu a venit cu niciun fel de explicaţie pentru aceste tăieri. Pe de altă parte, directorii serviciilor şi instituţiilor ne-au 
prezentat situaţia din punctul lor de vedere, arătând foarte clar că în acest condiţii nu se pot atinge obiectivele 
stabilite tot în CSAT, tot cu acest guvern, în prima parte a anului 2018”, a mai spus preşedintele Iohannis. 
Şeful statului a precizat că, în cazul instituţiilor de securitate naţională, avizul CSAT este obligatoriu pentru 
aprobarea rectificării bugetare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea a fost la Guvern împreună cu Florin Iordache. Executivul se reunește miercuri pentru 
rectificarea bugetară 
Liviu Dragnea a vorbit cu premierul Viorica Dăncilă și șeful Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, după ședința CSAT 
de luni. Liderul PSD i-a cerut prim-ministrului să găsească o soluție pentru deblocarea situației. O nouă ședință de 
Guvern pe această temă va avea loc miercuri. 
După ce şedinţa CSAT a fost suspendată, la Guvern a a avut loc o reuniune de urgenţă. Alături de premier şi de 
miniştrii, la Palatul Victoria au mers şi Liviu Dragnea, preşedintele PSD, dar şi Florin Iordache, fostul ministru al 
justiţiei şi actualul şef al Comisiei parlamentare pentru legislaţie. Discuţiile au durat aproximativ o oră, timp în 
care Liviu Dragnea i-a cerut Vioricăi Dăncilă ca Executivul să găsească, în cel mai scurt timp, o soluţie. Anunţul că 
Guvernul se reuneşte miercuri a apărut după această întâlnire. 
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 Actualizare 20:15 - Guvernul a anunţat oficial, marţi seară, că se întuneşte miercuri în şedinţă, pentru a găsi o 
soluţie privind rectificarea bugetară. 
Actualizare 19:00 - Președintele PSD, Liviu Dragnea, alături de premierul Viorica Dăncilă, au plecat de la Palatul 
Victoria, în timp ce câțiva protestari strânși în piața Victoriei strigau „Hoții, hoții”. 
Actualizare 18:00 - Liviu Dragnea și Florin Iordache au ajuns la Palatul Victoria. Premierul Viorica Dăncilă se află la 
Palatul Victoria, împreună cu mai mulţi miniştri. 

Premierul i-a comunicat șefului PSD care a fost discuția din CSAT, de luni, după care Liviu Dragnea a discutat cu 
Călin Popescu Tăriceanu, pe care l-a informat, de asemenea, ce s-a întâmplat. 
Liderul PSD i-a transmis Vioricăi Dăncilă că trebuie să găsească o soluție la Guvern, lucru care se întâmplă în acest 
moment la Palatul Victoria, când au loc mai multe întâlniri între premier și miniștri. 
O discuţie pe acest subiect ar urma să aibă loc, miercuri, în şedinţa de Guvern, au mai spus aceleaşi surse. 
Deocamdată, şedinţa de Guvern de miercuri nu a fost anunţată oficial. 
Președintele României Klaus Iohannis a suspendat ședința CSAT de marți și a declarat că rectificarea bugetară 
propusă de guvernul Dăncilă nu a primit aviz favorabil, întrucât guvernul nu a putut explica de ce au fost tăiate 
fonduri semnificative ale instituțiilor din domeniul securității naționale, în condițiile în care rectificarea bugetară a 
fost una pozitivă. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Eugen Teodorovici susţine că se va face rectificarea bugetară şi fără avizul CSAT 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat referitor la decizia Consiliului Suprem de Apărare a 
Ţării (CSAT) privind rectificarea bugetară, că este nevoie de consens, dar nu este obligatoriu. 
„Deciziile se iau pe bază de consens, dar momentul rectificării nu poate fi condiţionat de un aviz pozitiv din partea 
CSAT. Sunt convins că, la discuţia de astăzi de la CSAT, lucrurile se vor clarifica şi cine mai are nevoie de 
argumente în plus le vom oferi acolo, că de asta ne întâlnim. Va un consens pe bugetele structurilor care sunt 
membre în CSAT”, a spus Teodorovici, înainte să intre la Comisiei de Buget – Finanţe a Camerei Deputaţilor. 
Dacă decizia CSAT va fi blocată, în vreun fel, rectificarea va fi adoptată oricum, a subliniat oficialul MFP. „Categoric 
da”, a spus Teodorovici, întrebat despre o eventuală blocare a rectificării bugetare de decizia CSAT. 
În plus, la rectificare urmează să se discute şi să fie incluse în buget sumele aferente pentru despăgubirile care le 
vor fi plătite fermierilor afectaţi de pesta porcină. 
Rectificarea bugetară se va discuta, marţi la ora 13, în cadrul Consiliului Suprem de Apărare a Ţării care are 
înscrisă pe ordinea de zi analiza propunerilor de rectificare a bugetului de stat al instituţiilor cu atribuţii în 
domeniul securităţii naţionale pentru anul 2018. 
Preşedintele Klaus Iohannis a decis convocarea CSAT pentru marţi, ora 13, iar administraţia prezidenţială a 
anunţat că pe ordinea de zi sunt discuţii legate de rectificarea bugetară. Asta la la o zi după ce Guvernul a cerut 
convocarea în regim de urgenţă a şedinţei CSAT în vederea avizării rectificării bugetare. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat că va prezenta, marţi, în Consiliul Suprem de Apărare a 
Ţării (CSAT), o variantă diferită a rectificării bugetare, cu alocări suplimentare pentru SIE, SPP şi STS, dar care vor 
rămâne pe minus la rectificare. 
Ministerul Apărării şi Ministerul Afacerilor Interne vor rămâne cu aceleaşi sume, precum cele prevăzute în 
rectificarea prezentată la 3 august, conform precizărilor făcute de ministrul Finanţelor. În plus, la Serviciul Român 
de Informaţii rămâne tăierea de 113 milioane de lei. 
La Administraţia Prezidenţială a rămas diminuarea de peste 11 milioane lei a bugetului iar la Serviciul de 
Informaţii Externe "per ansamblu, structura rămâne cu un minus de 2,8 milioane de lei. La fel, Serviciul de Pază şi 
Protecţie are o modificare pozitivă, de plus 7,6 milioane lei, dar pe ansamblu rămâne cu minus de 15 milioane lei. 
Ultima structură, Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, a fost o influenţă pozitivă de 2 milioane de lei la bunuri şi 
servicii, în vederea derulării unor achiziţii la fel în vederea preluării preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, dar 
pe ansamblu structura rămâne cu un minus de 14,1 milioane lei”, a declarat Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
În 21 august, Secretariatul Consiliului Suprem de Apărare a Ţării transmitea că a iniţiat procedurile pentru 
emiterea unei hotărâri a Consiliului referitoare la rectificarea bugetului de stat al acestor instituţiilor cu acordul 
individual al membrilor Consiliului, notificând în acest sens şi Ministerul Finanţelor Publice. 
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Premierul Viorica Dăncilă a declarat în deschiderea şedinţei de Guvern din 23 august că Guvernul a cerut 
convocarea de urgenţă a şedinţei CSAT pentru a putea adopta rectificarea bugetară, deoarece că preşedintele 
Klaus Iohannis ”nu a găsit deschiderea sau poate nu a avut timp” să facă acest lucru. 
Rectificarea bugetară nu poate fi adoptată de Executiv fără avizul CSAT pentru bugetele instituţiilor care au 
atribuţii în domeniul securităţii naţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguta Vasilescu: Nu exista asa ceva, sa facem o noua rectificare bugetara 
Ministrul Muncii, Lia Olguta Vasilescu, a declarat, marti seara, ca Guvernul nu va face o noua propunere de 
rectificare bugetara, intrucat au fost programate plati "necesare si urgente", iar avizul CSAT este unul consultativ. 
Vasilescu a mentionat ca decizia va apartine juristilor, care discuta pentru a vedea cum se poate iesi din acest 
"impas". 
Ministrul Muncii, Lia Olguta Vasilescu, a declarat, marti seara, intr-o interventie telefonica la Romania TV, ca 
presedintele Klaus Iohannis a recunoscut ca Guvernul are bani de salarii si pensii, dar ca problema ar fi bugetul 
SRI, despre care a spus ca este mai mare decat al altor ministere, precum cel al Energiei sau cel pentru Mediul de 
Afaceri. 
Ea a mai spus ca Guvernul nu putea sa prevada inundatiile din primavara, pentru care a fost nevoie de bani, iar 
acum este necesara suplimentarea fondurilor pentru a se plati despagubiri pentru cei afectati de pesta porcina 
africana. 
Intrebata daca se va face o noua propunere de rectificare bugetara, Vasilescu a afirmat: "Nu exista asa ceva, sa 
facem o noua rectificare bugetara, nu exista, pentru ca am programat toate aceste plati care sunt necesare si 
urgente. Facem acum o noua rectificare? Ne trimite acasa ca pe scolari, duceti-va si refaceti-va temele si veniti la 
mine si lasati-mi banii de la serviciile secrete si de la Administratia Prezidentiala in pace? Nu intelege ca nu e seful 
Guvernului, are alte atributii, iar acel aviz e consultativ. Foarte bine, nu s-au inteles in CSAT, iesea aviz negativ si 
maine puteam sa facem rectificarea bugetara". 
Ministrul Muncii a spus ca se asteapta ca juristii sa se pronunte pentru a vedea care este iesirea din acest "impas". 
"Asteptam ca juristii sa se pronunte (...) noi nu putem sa renuntam la ceea ce ne-am propus sa facem in aceasta 
rectificare bugetara. Este o decizie pe care o vor lua juristii, stiu ca la ora actuala se discuta ca sa vedem cum iesim 
din acest impas", a spus Vasilescu. 
Presedintele Klaus Iohannis a anuntat, marti, ca nu s-a putut obtine consens in CSAT pentru emiterea avizului 
necesar rectificarii bugetare si, prin urmare, intrucat considera ca este necesara rectificarea bugetara, a 
suspendat sedinta Consiliului, pentru a da timp Guvernului sa elaboreze un nou proiect. 
Presedintele a explicat, intr-o declaratie de presa la Cotroceni, ca, avand in vedere faptul ca este vorba despre o 
rectificare pozitiva, este inexplicabila taierea bugetelor institutiilor din domeniul securitatii nationale. 
Klaus Iohannis a precizat ca sefii respectivelor institutii au precizat ca, in aceste conditii, nu pot fi indeplinite 
obiectivele stabilite tot de CSAT. 
Prin urmare, nu s-a putut obtine consensul necesar avizului CSAT, a anuntat presedintele, precizand ca, in aceste 
conditii, a decis suspendarea sedintei, pentru ca Guvernul sa elaboreze un nou proiect de rectificare si sa reia 
discutiile cu institutiile vizate. 
Seful statului a subliniat ca nu este admisibil sa fie pusa in dificultate securitatea Romaniei, in conditiile in care 
rectificarea este una puternic pozitiva si nu exista niciun fel de motivatie pentru taieri bugetare intr-o zona atat de 
sensibila cum este cea a securitatii nationale. 
"Romania este o tara sigura, romanii sunt bine aparati, dar aceste lucruri nu vin de la sine, aceste lucruri le avem 
pentru ca avem institutii, avem servicii performante, care garanteaza romanilor aceasta securitate, ea nu trebuie 
si nu poate fi diminuata pentru niste considerente de politica marunta", a afirmat Klaus Iohannis. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Viorica Dăncilă pregătește România pentru președinția Consiliului UEConsiliul Interministerial pentru 
Pregătirea şi Exercitarea Preşedinţiei României la Consiliul UE a avut marţi, la Palatul Victoria, o nouă întâlnire de 
lucru, prezidată de premierul Dăncilă, potrivit unui comunicat al Executivului, transmis Agerpres. 
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Cu acest prilej, a fost aprobat calendarul actualizat al reuniunilor ce vor fi organizate în România în cele şase luni 
de mandat la preşedinţia Consiliului UE, care cuprinde 239 de evenimente la Bucureşti şi în teritoriu, acoperind 
toate judeţele. 
România intră, astfel, în etapa finală a părţii organizatorice din cadrul procesului de pregătire a mandatului. 
"Este un pas foarte important. Toţi ne dorim o preşedinţie de succes la Consiliul Uniunii Europene, pe care trebuie 
să o pregătim foarte bine, astfel încât, din momentul preluării, lucrurile să meargă foarte bine, aşa cum ne-am 
propus", a declarat Dăncilă. 
Totodată, la întâlnirea de lucru au fost prezentate progresele înregistrate în ultimele luni, atât în ceea ce priveşte 
abordarea tematicilor europene, cât şi pe palierul organizatoric, pentru pregătirea acestui moment important 
pentru ţara noastră. 
În egală măsură, a fost evidenţiat faptul că, în acest moment, ţara noastră are deja calitatea de "viitoare 
preşedinţie" în raport cu interlocutorii de la Bruxelles şi totodată de "preşedinţie din umbră" în raport cu 
partenerii austrieci, ceea ce presupune obligaţii şi responsabilităţi suplimentare pentru România, atât la nivel 
politic, cât şi la nivel tehnic. 
"Exercitarea acestor atribuţii reprezintă dovada angajamentului României cu privire la asigurarea continuităţii 
agendei europene, prin pregătirea din timp a tranziţiei negocierilor înspre echipa Preşedinţiei României la 
Consiliul UE", se arată în comunicat. 
Discuţiile din cadrul reuniunii s-au concentrat pe fondul dosarelor pe care România le va gestiona pe durata 
mandatului, dar au atins şi alte subiecte de interes precum Planul de promovare turistică al Ministerului 
Turismului pentru Pregătirea şi Exercitarea Preşedinţiei României la Consiliul UE. Au fost realizate informări de 
etapă, inclusiv cu privire la aspecte de comunicare publică, necesare pentru o înţelegere comună şi o acţiune 
concertată a tuturor ministerelor, atât în dialogul şi coordonarea pe plan intern, cât şi în dialogul cu partenerii 
europeni, se precizează în comunicat. 
Consiliul Interministerial pentru Pregătirea şi Exercitarea Preşedinţiei României la Consiliul UE este formatul de 
lucru compus din reprezentanţii Guvernului, ai Parlamentului şi ai Administraţiei Prezidenţiale, constituit cu 
scopul de a asigura coordonarea tehnică şi politică pentru momentul în care ţara noastră va deţine preşedinţia 
Consiliului UE. 
România va exercita, pentru şase luni, începând cu 1 ianuarie 2019, preşedinţia Consiliului UE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 O delegaţie a Comisiei de la Veneţia, care pregăteşte o opinie privind modificările aduse Codurilor, va efectua 
o vizită în România între 13-14 septembrie 
O delegaţie a Comisiei de la Veneţia va întreprinde o vizită în România, în perioada 13-14 septembrie, în cadrul 
pregătirii unei opinii privind recentele schimbări aduse Codului Penal şi Codului de Procedură Penală, anunţă 
Consiliul Europei pe pagina electronică. 
Opinia privind modificările adoptate de Legislativul de la Bucureşti a fost solicitată de Adunarea Parlamentară a 
Consiliului Europei. 
Delegaţia are întrevederi programate cu preşedintele României, ministrul Justiţiei, conducerea Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie, Parchetului General, DNA, DIICOT, Consiliului Superior al Magistraturii, reprezentanţi ai 
Parlamentului, asociaţiilor de judecători şi procurori şi unor organizaţii ale societăţii civile. 
Avizul Comisiei de la Veneţia a fost solicitat de Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei printr-o decizie luată 
pe 28 iunie. Evaluarea urmează să fie prezentată pe 19 octombrie. Alături de recomandările GRECO, acest aviz are 
rolul de a identifica cea mai bună soluţie posibilă pentru abordarea problemelor generate de proiectele de 
amendamente, în conformitate cu standardele europene şi cu angajamentele europene ale României, precizează 
Consiliul Europei. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Audierea prefectului şi ministrului de Interne în Comisia de apărare din Senat a fost anulată 
Membrii Comisiei de apărare din Senat au eliminat, marţi, de pe ordinea de zi punctul referitor la audirea 
prefectului Capitalei Speranţa Cliseru şi a ministrului de Interne, Carmen Dan, cu privire la protestul din 10 august. 
Solicitarea a venit din partea senatorului PSD Şerban Nicolae. 
Propunerea senatorului PSD, Şerban Nicolae, a fost adoptată cu şapte voturi şi patru voturi împotrivă. 
Senatorul PSD, Nicolae Moga, propusese în timpul şedinţei ca la audieri presa să nu aibă acces în sală. 
Senatorul PNL, Nicoleta Pauliuc, a susţinut că audierea avea loc în acord cu prevederile regulamentului Comisiei. 
-0:12 
„Preşedintele Cmisiei împreună cu Biroul comisiei invită la şedinţele Comisiei cu acordul membrilor biroului sau la 
solicitarea membrilor comisiei, persoane din afara comisiei dacă interesele Comisiei o cer. Sunteţi de acord ca 
doa,mna ministru să vină şi să stea pe scaun, să nu spună nimic? O invităm pe doamna ministru şi pe doamna 
prefect şi dacă nu vor să dea declaraţii sau să răspundă la întrebări vor sta acolo oe scaun”, a afirmat Nicoleta 
Pauliuc. 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, prefectul Capitalei, Speranţa Cliseru, dar şi comandantul Jandarmeriei, 
Laurenţiu Cazan, urmau să fie audiaţi, marţi, la Comisia de Apărare din Senat cu privire la violenţele din 10 august 
din Piaţa Victoriei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader: Au fost finalizate interviurile. Joi facem cunoscută propunerea pentru procurorul-şef DNA 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus printr-o postare pe Facebook, că au fost finalizate interviurile pentru 
ocuparea funcţiei de şef al DNA şi că joi, la ora 13:00, va anunţa propunerea sa. Tot atunci vor fi publicate şi 
programele de management ale candidaţilor. 
„Au fost finalizate interviurile pentru ocuparea functiei de procuror-sef DNA! Joi, 06.09.2018, la orele 13.00, pe 
pagina de internet a MJ, vom face cunoscuta propunerea pentru procurorul-sef DNA, precum si programele de 
management”, a scris Tudorel Toader pe Facebook. 
Cei şase candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al DNA au susţinut, luni şi marţi, la orele 11:00, respectiv 8:30, 
interviurile în faţa comisiei prezidate de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Procurorii Paula Tănase, Nicolae Lupulescu, Gabriela Scutea, Sorin Armeanu, Adina Florea şi Andrei Bodean 
urmează să afle joi dacă vor fi propuşi pentru funcţia de procuror-şef al DNA. 
Gabriela Scutea a declarat, după ce a susţinut interviul în faţa lui Tudorel Toader, că îşi propune, dacă va fi admisă, 
ca şefii din instituţie să se implice mai puţin în echipe operative, subliniind şi că Direcţia nu a comis abuzuri şi că 
activitatea a fost una de calitate, în mandatul Laurei Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea cere, în mod public, demisiile lui Liviu Dragnea și Carmen Dan 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, susține că ministrul de Interne, Carmen Dan, ar trebui să demisioneze după 
incidentele din 10 august, pentru că ea este cea care a coordonat acțiunile jandarmilor, fiind în permanentă 
legătură cu șefii celor care coordonau acțiunea din teriroriu. De asemenea, Gabriela Firea a explicat că ar fi 
benefică pentru partid o demisie a lui Liviu Dragnea. 
”Nu avea cum să nu coordoneze acțiunea din 10 august. Se afla în Ministerul de Interne, era în discuție 
permanentă cu șefii celor care erau la intervenție în Piața Victoriei. Era în permanent contact cu secretarii de stat, 
cu coordonatorii celor din Piața Victoriei. Nu poate sub nicio formă să spună că era în concediu, într-o stațiune, 
pentru că s-a aflat și în presă că era în MAI”, a declarat Gabriela Firea, la TVR. 
Firea a explicat că Liviu Dragnea este dăunător PSD-ului în acest moment și ar trebui să demisioneze. 
”Din punctul meu de vedere, eu cred că ar trebui să se retragă. Repet, este punctul meu de vedere, nu m-am 
consultat și cu alți colegi. 
Ori schimbă modul de lucru și renunță la a se mai consulta cu doar 2-3 persoane, care nici măcar nu fac parte din 
Guvern, dar nu cred că poate să facă acest lucru. A doua variantă ar fi să se retragă. Ar fi mai bine și pentru 
partid”, a mai spus Firea. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Gabriela Firea, după audierea la Parchetul General: S-a încercat ca prefectul să fie scos ţap ispăşitor/ Firea: Nu 
sunt în tabăra celor care critică PSD/ Mesajele pentru Dragnea şi Iohannis  
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat, marţi, după audierea la Parchetul General în dosarul 
violenţelor de la mitingul din 10 august, că, după părerea sa, s-a încercat ca prefectul Bucureştiului să fie scos ţap 
ispăşitor. Primarul a adăugat că nu s-a poziţionat în tabăra celor care critică PSD, ci este unul dintre membrii care 
nu acceptă la nesfârşit distorsionarea adevărului şi manipulările din ultima perioadă. 
"A fost vorba despre elemente care sunt în responsabilitatea primarului general şi în special cele privind 
autorizarea mitingului, solicitările, dacă acestea au fost sau nu aprobate, dacă a existat un organizator care şi-a 
asumat responsabilitatea pentru organizarea mitingului de pe 10 august. Primarul trebuie să respecte legea 215 
privind administraţia publică locală, noi nu avem atribuţii militare, de intervenţie, să participăm sau să cunoaştem 
secrete de serviciu ale structurilor abilitate de lege să restabilească ordinea şi nu putem coordona astfel de 
evenimente, de aceea nu puteam fi întrebată de acestea decât tangenţial, cu privire la modul în care a fost 
promovat acest miting. Eu eram în delegaţie oficială la Tallinn", a declarat Gabriela Firea. 
Edilul a precizat că i s-au adus la cunoştinţă unele informaţii ulterior desfăşurării acestora. 
"S-a încercat ca prefectul să fie scos ţap ispăşitor, dar ancheta va releva, desigur, sunt subiectivă, faptul că nu are 
nicio vinovăţie. Nu avea cum să aibă acces prefectul la secrete de serviciu şi ordine militare. Nu avea certificat 
ORNISS şi acces la astfel de informaţii. Nu a făcut altceva decât, la solicitarea reprezentantului Jandarmeriei, să 
contrasemneze acel ordin, care fusese deja scris întocmai de catre reprezentantul Jandarmeriei", a completat 
Firea. 
Gabriela Firea s-a prezentat, marţi, la Parchetul General, pentru a fi audiată în dosarul protestelor din 10 august, 
primarul adăugând, la intrarea în sediul parchetului, că întotdeauna vorbeşte pe bază de argumente şi că are 
dovezi pentru a-şi demonstra afirmaţiile. 
Gabriela Firea: Nu sunt în tabăra celor care critică PSD. Sunt printre cei care nu mai acceptă manipulări 
„Eu nu sunt în tabăra celor care critică PSD, sunt printre cei care au luciditate în PSD şi nu acceptăm la nesfârşit să 
se distorsioneze adevărul şi să fim manipulaţi şi să se transmită manipulări. Dacă a fi onest, lucid înseamnă a te da 
cu adversarii...”, a declarat Gabriela Firea, la ieşirea din sediul Parchetului General. 
Precizările vin după ce preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că primarul general al Capitalei ar trebui să 
facă plângeri sau să vină cu probe cu privire la declaraţiile sale potrivit cărora în şedinţa CEx au fost prezentate 
discuţii private de pe mobile. 
"Sunt afirmaţii grave, ar trebui să facă plângeri penale sau să aducă dovezi (n.r.: Gabriela Firea). Nu am ce 
comenta", a declarat Liviu Dragnea, preşedintele PSD. 
Mesaj către Dragnea: Mă aştept să pună capăt atacurilor. Se duce un război nu tocmai curat 
Firea a transmis un mesaj pentru Liviu Dragnea prin care spune că nu este impresionată de mesajele toxice 
transmise prin consilieri şi presă pentru a fi „desfiinţată” şi că vrea să fie lăsată să vorbească şi să se încheie 
atacurile voalate. 
„Eu aş vrea să fim lăsaţi să vorbim, să nu mai fim contracaraţi prin mesaje transmise prin anumiţi consilieri, 
mesaje toxice către presă, prin care noi să fim desfiinţaţi ca persoane particulare şi publice. Eu atrag atenţia că pe 
mine nu ma impresionează acele lucruri care s-au dat ieri şi se vor da şi în zilele următoare, minciuni pe diverse 
site-uri şi pe diverse căi. Cunosc aceste tactici de intimidare a celor care îndrăznesc să spună ceva. Ştiind că ceea 
ce am spus este adevărat şi am fost plină de argumente, mă aştept să înceteze şi să pună capăt acestor atacuri 
care sunt voalate cu exprimări îngrijite. În subteran se duce un război nu tocmai curat şi acesta nu este lansat de 
mine”, a declarat primarul Gabriela Firea, la ieşirea din sediul Parchetului General. 
Întrebată dacă acesta a fost un mesaj pentru Liviu Dragnea, Gabriela Firea a răspuns: „Exact”. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, luni, că primarul general al Capitalei ar trebui să facă plângeri sau să 
vină cu probe cu privire la declaraţiile sale potrivit cărora în şedinţa CEx au fost prezentate discuţii private de pe 
mobile. 
"Sunt afirmaţii grave, ar trebui să facă plângeri penale sau să aducă dovezi (n.r.: Gabriela Firea). Nu am ce 
comenta", a declarat Liviu Dragnea, preşedintele PSD. 
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Primarul general Gabriela Firea spune că ministrul de Interne Carmen Dan a venit pregătită în şedinţa CEx PSD de 
sâmbătă cu hârtii care reprezentau discuţii private pe WhatsApp, după ce în urmă cu un an a recunoscut că are 
discuţii, de pe aceeaşi aplicaţie, ale unui senator şi că sunt uşor de interceptat. 
Firea: Iohannis ar trebui să consume mai multă energie pentru binele ţării, nu să fie în campanie 
Gabriela Firea, l-a criticat pe preşedintele Klaus Iohannis, preciyând că acesta ar trebui să fie mai preocupat de 
binele ţării, şi mai puţin de bugetul său de protocol şi de campania electorală în care deja se află. 
"Probabil că au fost motive suficiente pentru această decizie (de a suspenda şedinţa CSAT- n.r.), eu vreau să spun 
următorul lucru: Domnul preşedinte cred că ar trebui să-şi consume mult mai multă energie pentru binele acestei 
ţări, şi nu să fie deja în campanie electorală. Nu mi se pare normal ca un preşedinte de ţară să fie foarte preocupat 
de bugetul său de protocol, dar să nu fie deloc îngrijorat de lipsa de sânge, de marile probleme din ţară, de 
situaţia în care se află foarte mulţi români. Cred că, dincolo de motivele tehnice care vor fi explicate cu privire la 
şedinţa de astăzi", a declarat Gabriela Firea. 
Edilul a precizat că atâta timp cât Klaus Iohannis "apărea şi dispărea", alţii munceau şi au fost urecheaţi degeaba. 
"Mi-aş fi dorit, dacă tot nu a fost să fie un coleg de-al nostru preşedinte, cel care a fost ales de români să se 
implice mult mai mult în problematica ţării şi în suferinţele românilor, şi nu să dispară şi când apare să facă 
declaraţii în care să certe pe unul şi pe altul, care, în timp ce domnia sa nu era la serviciu, munceau, dar pe urmă 
au fost luaţi şi urecheaţi diverşi, inclusiv pe mine. A ieşit de câteva ori, spun eu neprincipial şi necolegial pentru că 
a fost primar şi ştie care a fost viaţa unui primar. Este neplăcut să vezi că practic îşi consumă atât de multă energie 
în astfel de dezbateri nu atât de importante pentru români", a completat Gabriela Firea. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat marţi că şedinţa CSAT a fost suspendată şi aşteaptă ca Guvernul să vină cu 
un nou proiect de rectificare, după ce membrii Consiliului Suprem nu au căzut la un acord pentru a emite avizul 
necesar pe proiectul de rectificare. 
Firea: Sprijin de la guvernare nu prea a fost şi nu prea au ce să-mi retragă. Nu se va ajunge aici 
Primarul general a declarat, la ieşirea din Parchetul General, că nu se pune problema ca Guvernul şi PSD să-i 
retragă sprijinul, precizând că Guvernul oricum nu a sprijinit-o în ceea ce priveşte marile proiecte ale Capitalei. 
„Din nefericire am fost boicotată din prima zi cu marile proiecte ale Capitalei şi am fost lăsată să rezolv probleme 
medii şi mici, iar toate marile proiecte aveau novoie de avizare, pentru că noi nu am cerut bani, aşteaptă şi 
trenează şi acum (...) Vreau doar să afirm încă o dată că probleme precum fuziunea Elcen-Radet sau preluarea 
Centurii Capitalei şi a metroului de către primărie nu sunt un moft al Gabrielei Firea. Guvernul este format din 
colegi de-ai mei şi lucrurile trenează şi am un sentiment că nu ştiu ce aşteptăm”, a declarat, marţi, Gabriela Firea, 
la ieşirea de la Parchetul General. 
Întrebată despre o eventuală retragere a sprijinului politic din partea PSD, Gabriela Firea a răspuns: „Sprjinul de la 
guvernare nu prea a fost şi nu prea au ce să-mi retragă. Sprijinul politic ar trebui propus de cineva şi aprobat de 
colegi. Eu nu cred că se va ajuge aici. Rămân membru al acestui partid şi mă alătur colegilor mei care înţeleg că 
lucrurile nu au luat-o pe făgaşul cel bun pentru că avem o răspundere faţă de toţi românii”, a mai declarat 
Gabriela Firea. 
Edilul a fost audiat, marţi, la Secţia militară a Parchetului General, în dosarul protestului de pe data de 10 august. 
„Sunt civil, nu sunt nici acoperit, nici descoperit. Dădeam Bac-ul la Revoluţie” 
Primarul general, Gabriela Firea, a declarat că la Revoluţia din 1989 susţinea examenul de Bacalaureat, că nu a 
făcut parte din nicio structură de securitate şi că nu este „nici acoperit nici descoperit aşa cum scriu tot felul de 
site-uri”. 
„Eram la Bacalaureat la Revoluţie. Nu am fost membră a PCR, nu am fost membră a niciunei structuri de 
securitate. Sunt civil, nu sunt nici acoperit, nici descoperit, şi nimeni nu crede aceste manipulări apărute pe tot 
felul de site-uri. Cred că adevărul va învinge”, a declarat Gabriela Firea după ce a ieşirea din Parchetul General. 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a fost audiată la Parchetul General în dosarul violenţelor de la 
mitingul din 10 august. 
„A fost vorba despre elemente care sunt în responsabilitatea primarului general şi în special cele privind 
autorizarea mitingului, solicitările, dacă acestea au fost sau nu aprobate, dacă a existat un organizator care şi-a 
asumat responsabilitatea pentru organizarea mitingului de pe 10 august. Primarul trebuie să respecte legea 215 
privind administraţia publică locală, noi nu avem atribuţii militare, de intervenţie, să participăm sau să cunoaştem 
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secrete de serviciu ale structurilor abilitate de lege să restabilească ordinea şi nu putem coordona astfel de 
evenimente, de aceea nu puteam fi întrebată de acestea decât tangenţial, cu privire la modul în care a fost 
promovat acest miting. Eu eram în delegaţie oficială la Tallinn", a declarat Gabriela Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia de Apărare din Senat, scrisoare către Carmen Dan: Se cere desecretizarea informării despre 10 august 
Preşedintele Comisiei de Apărare, Ordine Publică şi Siguranţă Naţională din Senat, liberalul Marcel Vela, semnează 
o scrisoare prin care Comisia solicită desecretizarea "Informării privind manifestaţia de protest desfăşurată în 
Municipiul Bucureşti". 
Documentul a fost trimis Comisiei de apărare, însă este clasificat ca secret de serviciu. Comisia solicită 
desecretizarea, pentru ca documentul să poată fi consulatat de parlamentarii interesaţi. 
Carmen Dan s-a referit la raportul secret într-o conferinţă de presă susţinută la 10 zile după protestul din 10 
august. USR a solicitat la momentul respectiv desecretizarea documentului, ameninţând cu o acţiune în instanţă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 George Maior, după audierea din Comisia de Control SRI: Să fie audiaţi Dragnea şi Ponta în comisia SRI/ Am 
susţinut necesitatea protocoalelor 
George Maior, ambasadorul României în SUA, a declarat marţi, la ieşirea de la audieri din Comisia de Control SRI, 
că protocoalele au fost necesare, iar legat de acuzaţiile privind ofiţeri acoperiţi şi abuzuri în justiţie să mai fie 
audiate şi alte persoane, precum Liviu Dragnea sau Victor Ponta. 
"Am discutat amplu şi despre acest subiect (n.r.: raportările SRI către ANI), am spus că domnul Georgescu a fost 
bun profesionist la ANI, dar Serviciul nu produce dosare, doar transmite informaţii şi că răspunderea prelucărrii 
informaţiei aparţine agenţiei care e primeşte. În rest, am discutat despre protocoale. Am susţinut necesitatea 
acestor protocoale. Am susţinut că Serviciul a fost în cadrul legii şi puterea adevărului va prevala în faţa unor 
alegaţii şi calomnii care se spun în spaţiul public", a declarat George Maior, actual ambasador în SUA 
Maior a fost acuzat, în trecut, că, din funcţia de director al SRI, a implicat Serviciul în justiţie, politică şi media. Mai 
mult, lideri actuali spun că şi din SUA, Maior încearcă să se implice în politică prin susţinerea unei formaţiuni, cea 
a lui Victor Ponta. 
"Am cerut comisiei să reflecteze serios dacă la multiplele alegaţii privind interceptări, ofiţeri acoperiţi, 
incompativbili, presiuni asupra ajustţiei, să se aducă doveszi, să se audieze alte persoane, de exemplu domnul 
Liviu Dragnea, domnul Victor Ponta", a mai spus Maior, după patru ore de audieri. 
Ambasadorul României în SUA este audiat pentru a doua oară în comisia parlamentară de control a SRI, după 
discuţiile de peste 6 ore din luna februarie atunci când a fost solicitat să dea detalii despre activitatea Serviciului 
Român de Informaţii din vremea mandatului său. 
Chemarea vine ca urmare a reacţiei ambasadorului României în SUA la scrisoarea lui Rudolph Giuliani, avocatul lui 
Donald Trump, fost procuror federal şi fost primar al New York. Acesta s-a adresat preşedintelui Klaus Iohannis şi 
altor oficiali români cărora le-a cerut verificarea protocoalelor PG-SRI şi stoparea presiunilor asupra judecătorilor. 
George Maior este nominalizat de Giuliani ca fiind unul dintre semnatarii protocoalelor care au permis abuzuri în 
România. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat sâmbătă, după şedinţa social democraţilor, că i s-a cerut premierului ca 
ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, să pornească procedura de rechemare în ţară a ambasadorului României 
în SUA, George Maior. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera de Comerţ Româno-Germană, reacţie la derapajele din ultima vreme ale mai multor politicieni: Ne 
arătăm speranţa că nu reprezintă poziţia oficială a Guvernului român/ Anastasiu: Sentimenul comunităţii 
germane din România nu este pozitiv 
Camera de Comerţ Româno-Germană (AHK România) va lua poziţie faţă de derapajele unora dintre oficialităţi, din 
ultimele săptămâni, în ceea ce priveşte abordarea faţă de comunitatea germană, a anunţat Dragoş Anastasiu, 
preşedintele AHK România, marţi seara. 
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„Nu vom refuza niciodată dialogul cu Guvernul României, cu toate că vrem să credem că lucrurile care s-au 
întâmplat alaltăieri, de exemplu, în ceea ce priveşte mesajele unui consilier de stat nu reprezinntă poziţia oficială 
a Guvernului României în legătură cu Forumul German. Este o chestiune care pe noi ne preocupă, AHK va 
reacţiona, printr-o scrisoare adresată Guvernului, prin care ne arătăm speranţa că aceste derapaje nu reprezintă 
poziţia oficială a Guvernului român. Suntem încrezători că putem să facem lucruri împreună”, a spus Anastasiu, în 
cadrul întâlnirii lunare a membrilor Camerei de Comerţ Româno-Germane (AHK România). Dragoş Anastasiu este 
şi preşedintele grupului Eurolines, cu activităţi în transport şi turism. 
Reprezentantul comunităţii germane s-a referit la faptul că Darius Vâlcov, consilierul pe economie al premierului 
Viorica Dăncilă şi considerat unul dintre creatorii Programului de guvernare al PSD, a publicat, duminică, pe 
Facebook, fişa medicală a lui Sandu Matei, protestatar #rezist. Ulterior, postarea a dispărut, Vâlcov scriind: 
„Postarea prin care aratam ca un lider #rezist este sandilau cu acte mi-a fost stearsă”. Dar Vâlcov a făcut o nouă 
postare în care prezenta articolele care i-au prezentat postarea şi a asociat simboluri naziste cu preşedintele Klaus 
Iohannis şi Forumul German. Sandu Matei a depus, marţi, o plângere împotriva lui Darius Vâlcov, pentru că a 
publicat pe Facebook fişa lui medicală. Matei s-a constituit parte civilă şi a cerut daune un milion de euro, pentru 
a construi un azil de bătrâni. 
În plus, în ceea ce priveşte prezenţa AHK România în Coaliţia pentru Dezvoltarea României, atunci când CDR ia 
poziţie faţă de propunerile Guvernului României, este o oarece pauză, potrivit reprezentantului organizaţiei. 
„Avem o dilemă în ceea ce priveşte modul de abordare, pentru că nu mai vrem să insistăm foarte mult, neavând 
nici prea marea succes în relaţiile directe pe care le-am tot încercat, în prima jumătate de an, atunci când AHK a 
condus Coaliţia pentru Dezvoltarea României”, a subliniat Anastasiu. 
Anastasiu: Deşi ne merge foarte bine, sentimenul comunităţii germane din România nu este pozitiv 
Description: Dragoş Anastasiu, preşedintele Camerei de Comerţ Româno-Germane (AHK România), a afirmat, 
marţi seara, că, în prezent, în România, comunitatea germană trăieşte un paradox, care s-a accentuat: deşi 
situaţia economică a membrilor săi este foarte bună, ei simt că trec printr-un moment greu. 
„Suntem într-un fel de paradox, şi-acum un an eram, dar acum este mai mult: într-o situaţie economică, chiar 
foarte bună pentru comunitatea germană din România, pe toţi pilonii de activităţi pe care membrii noştrii le au, şi 
întreaga comunitate din România, ne merge bine, dar, pe de altă parte, suntem îngrijoraţi, pentru că sunt câteva 
aspecte care sunt importante pentru România şi pe care le vedem ca piedici”, a spus Anastasiu, în cadrul întâlnirii 
lunare a membrilor AHK România. Dragoş Anastasiu este şi preşedintele grupului Eurolines, cu activităţi în 
transport şi turism. 
Pe lângă faptul că „sentimenul comunităţii germane din România nu este unul pozitiv”, preşedintele AHK România 
a menţionat printre piedici lipsa de forţă de muncă, lipsa digitalizării şi a debirocratizării, imaginea României, 
infrastructura, sănătatea şi educaţia, în primul rând. 
„Vom intensifica cel puţin dorinţele noastre de a avea dialog cu Guvernul şi de a găsi împreună nişte soluţii, în 
special pe zona forţei de muncă, cu care să mai îndepărtăm aceşti nori negri pe care îi vedem la orizont. (...) 
Există, în continuare, oportunităţi, vrem să se întâmple lucruri, dar avem nevoie de un dialog real. Ca de fiecare 
dată, fac apel la voi, la membrii noştri, să fiţi activi, să participaţi la grupurile nostre de lucru, să veniţi cu idei, să 
veniţi cu propuneri, cu plângeri, să ne spuneţi ce nu facem bine, ce putem face mai bine. (...) Aşa cum am mai 
spus şi alte dăţi, numai dacă suntem împreună, cred că putem să trecem peste acest moment pe care, în mod 
paradoxal, deşi ne merge bine economic, îl simţim ca fiind greu”, a subliniat Anastasiu. 
Preşedintele AHK România a adăugat că este important ca liderii acestei organizaţii să aibă un feedback corect de 
la membri, pentru ca în discuţiile acesteia cu Guvernul să transmită „o părere care să nu fie considerată a unuia 
sau a unui grup restrâns de persoane”. 
De altfel, AHK România a fost una dintre organizaţiile care s-a implicat în susţinerea Pilonului II de pensii, în prima 
parte a acestui an. „A fost o acţiune care a demonstrat unitatea mediului de afaceri, fără precedent. Acum a mai 
scăzut presiunea şi s-ar putea să vină peste noi, din nou. Va trebui să facem acelaşi lucru şi-încodată, şi-încodată, 
şi-încodată”, a punctat Anastasiu. 
Camera de Comerţ şi Industrie Româno-Germană (AHK Romania) reprezintă oficial economia germană în 
România. În plus, în calitate de Cameră bilaterală şi organizaţie de membri, ea reprezintă interesele firmelor 
româneşti şi germane, cât şi pe cele ale membrilor în faţa autorităţilor publice. Înfiinţată oficial în septembrie 
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2002, AHK Romania numără, în prezent, peste 580 de membri. Consiliul Director este compus din 12 membri, pe 
lânga directorul general al Camerei. Preşedintele AHK Romania este dr. Dragoş Anastasiu (Nova Travel SRL), iar 
directorul general este Sebastian Metz. Camera are 20 de angajaţi, iar susţinerea financiară a Ministerului Federal 
al Economiei din Germania suplimentează veniturile rezultate din cotizaţiile membrilor şi din surse proprii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii din comisia Buget-Finanţe au respins proiectul ce stabilea coşul minim lunar la 2.304 lei 
Un proiect de lege care stabilea valoarea coşului minim lunar de consum la 2.304 lei a primit aviz negativ, marţi, în 
comisia de Buget-Finanţe a Camerei Deputaţilor - cameră decizională. 
Potrivit proiectului, componentele coşului minim lunar de consum sunt următoarele: 
- alimente şi băuturi - 1.048 de lei (pondere de 45,5% în total) 
- îmbrăcăminte şi încălţăminte - 140,5 lei (6,1%)0:06 
- locuinţă, apă, electricitate, gaze şi alţi combustibili - 306,4 lei (13,3%) 
- mobilier, dotarea locuinţei - 71,4 lei (3,1%) 
- sănătate - 133,8 lei (5,8%) 
- transport - 165,9 lei (7,2%) 
- poştă şi comunicaţii - 20,7 lei (0,9%) 
- educaţie, recreere, cultură - 53 de lei (2,3%) 
- „diverse produse şi servicii”, categorie nedefinită de iniţiatori - 133,6 lei (5,8%) 
- fond de siguranţă şi economii - 230,4 lei (10%). 
Proiectul mai prevede ca valoarea acestui coş să fie evaluată trimestrial de către Institutul Naţional de Statistică şi 
să fie aprobată prin Hotărâre de Guvern, urmând a fi un criteri esenţial pentru stabilirea salariului minim de bază. 
La şedinţa de dezbatere, reprezentanţii Guvernului au comunicat că nu susţin acest proiect, coşul minim fiind „un 
indicator important, dar nu cel mai relevant” pentru stabilirea salariului minim pe economie. 
După dezbaterea în comisia Buget-Finanţe, proiectul va mai fi dezbătut şi în alte comisii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Eugen Teodorovici: Despăgubirile pentru pesta porcină s-ar putea face la un minim de 100 de kg/animal 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici a declarat marţi că despăgubirile acordate fermierilor cu animale afectate 
de pesta porcină africană se vor face la un minim de 100 de kg/animal, iar ce depăşeşte această greutate „se 
plăteşte la cât este peste, dar nu mai puţin de 100 de kg”. 
„În primul rând oamenii trebuie să fie despăgubiţi, în al doilea rând trebuie să fie şi sprijiniţi atunci când această 
molimă trece, să-şi repopuleze efectivele de suine, dar într-adevăr s-a discutat despre o despăgubire la un nivel 
minim să zicem de greutate pe animal sacrificat, şi aici Ministerul Agriculturii a indicat să facem o propunere de 
act normativ, cu care să intrăm săptămâna viitoare în Guvern pentru a stabili acest nou mecanism. Spre exemplu: 
tot ce este sub 100 de kg să spunem, să primească totuşi plata de despăgubire la 100 de kg, asta este propunerea 
care va fi probabil săptămâna viitoare pe masa guvernului”, a declarat ministrul Eugen Teodorovici înainte de 
şedinţa CSAT. 
„Ce este peste se plăteşte la cât este peste, dar nu mai puţin de 100 de kg, pentru că sunt cazuri în care animalele 
sunt mai mici de această greutate”, a adăugat oficialul MFP. 
De asemenea, Eugen Teodorovici a precizat că după ce focarele de pestă porcină africană vor fi ţinute sub control, 
fermierii vor fi sprijiniţi pentru repopularea fermelor. „Având astfel de probleme în focare, nu ai cum să 
repopulezi, dar categoric, în momentul în care se stăpânesc să îi spunem aşa (n.r focarele), atunci se va sprijini 
populaţia pentru repopularea în zonele în care animalele au fost sacrificate”, a precizat Teodorovici. 
„Se fac calculele la ministerul Agriculturii, la ANSVSA, ce am primit până astăzi noi am propus la rectificare pentru 
a fi alocate câteva sume suplimentare, am dat o propunere către ANSVSA de 50 de milioane de lei în plus, a fost şi 
un acord între instituţii cu încă 40 de milioane către ANSVSA, deci astăzi, pe baza acestui calcul, astea sunt 
sumele, dar pe măsură ce analizele se desfăşoară, calculele poate se modifică, vom asigura din buget banii 
necesari pentru ca oamenii să fie despăgubiţi”, spune ministrul. 
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În urmă cu câteva zile, preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, că miniştrii trebuie să vină cu noi măsuri în ceea 
ce priveşte efectele pestei porcine, astfel încât fermierii să fie despăgubiţi corect, iar angajaţii rămaşi fără locuri 
de muncă să aibă soluţii. 
„Legat de pesta porcină, ministrul Daea a făcut o scurtă prezentare, a anunţat măsurile ce au fost luate şi care se 
vor lua. I-am solicitat ministrului Teodorovici, ministrului Petre Daea şi premierului ca să gestioneze solicitarea ca 
despăgubirile, pentru gospodăriile de la care au fost sacrificaţi porci, să nu se acorde la greutatea animalului care 
era în momentul respectiv. Până luni să stabilească care este greutatea estimată la care ajungea până la Crăciun şi 
la acea greutate să se dea banii”, a declarat, sâmbătă, Liviu Dragnea. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a anunţat săptămâna trecută că sunt întocmite 1.603 dosare de despăgubire 
pentru pesta porcină africană şi că au fost plătite 82 de dosare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Scandalul greselilor din manualele unice: Directoarea Editurii Pedagogice va fi chemata la audieri in 
Parlament 
Comisia de invatamant a Camerei Deputatilor a hotarat marti ca pe 12 septembrie sa fie invitata la audieri in 
cadrul Comisiei directorul Editurii Pedagogice, Maria Mihaela Nistor. Audierea are loc pe tema greselilor din noile 
manuale scolar, a anuntat deputatul PMP, Robert Turcescu. 
"A fost votata azi (marti-n.red.) in Comisia de Invatamant a Camerei Deputatilor, la propunerea mea, invitarea la 
audieri in comisie a directorului Editurii Pedagogice, Maria Mihaela Nistor. Pe tema manualelor, evident. Se va 
intampla miercurea viitoare (12 septembrie-n.red.) ", a scris Robert Turcescu pe Facebook. 
 
Problemele din manualele 
Amintim ca, in urma cu doua saptamani, mai multe greseli au fost depistate in noul manual de Geografie pentru 
elevii din clasa a VI-a, precum pozitionarea incorecta pe harta a orasului Turnu Magurele, amplasat acolo unde, de 
fapt, este orasul Drobeta-Turnu Severin. 
Ulterior, Ministerul Educatiei Nationale (MEN) a decis sa solicite Editurii Didactice si Pedagogice (EDP) retiparirea 
in totalitate a manualului, dupa ce au fost tiparite aproape 150.000 de carti care contin grave erori. 
Erori au fost depistate si in manualele de istorie pentru elevii de a VI-a, unde s-au strecurat greseli de scriere, 
inversari de ani, dar si definitii gresite. 
Dupa ce un profesor de istorie a sesizat greselile si le-a facut publice pe contul sau de Facebook, directorul 
general al Editurii Didactice si Pedagogice a afirmat ca "exista, intr-adevar, doua greseli de typing". 
Mai mult, Editura Didactica spune ca greselile nu-i pot fi imputate si l-a acuzat pe profesorul care a descoperit 
greselile ca le-a "fabricat", suparat fiind ca nu manualul scris de el a castigat. 
Maria Nistor, directorul Editurii Didactice si Pedagogice a sustinut ca este vorba despre "cateva greseli mici de 
redactare" si cateva pagini decalate si ca atacurile sunt parte dintr-o "campanie de decredibilizare institutionala". 
In plus, zilele acestea, au fost semnalate greseli si in manualul de Biologie de clasa a VI-a. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Senatul a DECIS: lovitură grea pentru parlamentari, miniștri și primari 
Senatul a respins luni propunerea legislativă a unor parlamentari UDMR prin care era eliminată incompatibilitatea 
funcţiilor de parlamentar, membru al Guvernului, prefect sau primar cu calitatea de comerciant persoană fizică, 
după ce Curtea Constituţională a declarat iniţiativa ca fiind neconstituţională. 
În cadrul dezbaterilor din Senat, secretarul de stat în Ministerul Justiţiei Mariana Sofia Moţ a arătat că proiectul 
de modificare a Legii nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea 
demnităţilor publice a fost atacat la Curtea Constituţională de preşedintele României iar prin decizia din 6 martie 
CCR a admis obiecţia de neconstituţionalitate şi a declarat neconstituţional întregul proiect de lege.  
"Propunem Senatului respingerea acestui proiect de lege, aceasta fiind unica soluţie legală raportat la decizia 
CCR", a precizat ea.  
 
Legea, transmisă la promulgare pe 30 decembrie, avea ca obiect de reglementare modificarea Legii nr. 161/2003 
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în sensul eliminării incompatibilităţii funcţiilor de deputat, senator, membru al Guvernului, prefect, subprefect, 
primar, viceprimar, primar general şi viceprimar al municipiului Bucureşti, preşedinte şi vicepreşedinte al 
consiliului judeţean cu calitatea de comerciant persoană fizică.  
"Prin modul în care a fost adoptată, dar şi prin conţinutul normativ, Legea pentru modificarea Legii nr. 161/2003 
privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în 
mediul de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei este neconstituţională întrucât încalcă prevederile art. 1 
alin. (3), ale art. 11 alin. (1), ale art. 65 alin. (2) lit. j), ale art. 75 alin. (1) şi alin. (5) raportat la art. 105 alin. (2) şi ale 
art. 148 alin. (4) din Constituţie", anunţa preşedintele CCR, Valer Dorneanu, într-o declaraţie susţinută pe 6 
martie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Indicii ROBOR la 3 luni, la 6 luni şi la 9 luni au scăzut marţi 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobândă variabilă, a 
scăzut marţi la nivelul de 3,21%, de la valoarea de 3,22% luni, informează Banca Naţională a României (BNR). 
Indicele ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare lei cu dobândă variabilă, a înregistrat 
şi el o scădere marţi, la 3,40%, faţă de nivelul de 3,41%, cât a fost luni. 
În plus, indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintă rata dobânzii plătită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a scăzut marţi la nivelul de 3,48%, 
comparativ cu 3,49% luni, revenind la nivelul stabilit vineri. 
În schimb, indicele ROBOR la 12 luni a stagnat, marţi, la 3,54%, nivelul de luni. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care băncile româneşti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic ca medie aritmetică a cotaţiilor practicate de 10 bănci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul activează depozitul de cărbune de la Cariera Roșia pentru asigurarea stocurilor de iarnă 
Guvernul va activa începând cu această lună și până în 15 martie, depozitul de cărbune de la Roșia, din cadrul 
Exploatării Miniere de Carieră Rovinari a Complexului Energetic Oltenia, pentru realizarea stocurilor de iarnă, a 
anunțat marți Ministerul Energiei, scrie Mediafax. 
Potrivit Ministerului Energiei, redeschiderea pentru o perioadă determinată a vechiului depozit de la Cariera Roșia 
reprezintă o necesitate din motive care țin de siguranța energetică națională, deoarece depozitul va asigura stocul 
de cărbune necesar funcționării SE Rovinari cu 3 grupuri energetice în perioada de iarnă. 
„În Monitorul Oficial nr.753/31.08.2018 a fost publicată Hotărârea de Guvern nr. 664/29.08.2018 privind 
aprobarea unor măsuri pentru realizarea stocurilor de siguranță ale sistemului electroenergetic național în ceea 
ce privește combustibilul lignit, prin care s-a aprobat activarea și utilizarea parțială a depozitului Roșia, din cadrul 
Exploatării Miniere de Carieră Rovinari din cadrul Societății Complexul Energetic Oltenia SA, începând cu data de 1 
septembrie 2018 și până la data de 15 martie 2019”, anunță ministerul Energiei, într-o postare pe pagina de 
Facebook. 
Ministerul precizează că CE Oltenia a realizat o serie de măsuri de protecție a factorilor de mediu în zona 
depozitului vechi de la Cariera Roșia, precum: 
- montarea de panouri fonoabsorbante cu o înălțime de peste 4 m, pe o lungime de cca 900 m; 
- carcasarea punctelor de deversare; 
- înlocuirea rolelor uzate pentru diminuarea nivelului de zgomot. 
De asemenea, reprezentanții Ministerului Energiei spun că, pentru perioada utilizării depozitului vechi în acest an, 
vor fi intreprinse măsuri suplimentare precum: 
- eliminarea concasorului din fluxul tehnologic existent, pentru diminuarea zgomotului și prafului; 
- etanșarea buncărilor de preluare/deversare cărbune; 
- montarea instalațiilor de umectare în zona buncărilor; 
- asigurarea de autospeciale pentru umectarea cărbunelui în timpul procesului de haldare și încărcare. 
„Influența asupra mediului înconjurator a Carierei Roșia este monitorizată de către o firmă acreditată RENAR, 
conform actului de reglementare a activității, care efectuează măsurători lunare ale nivelului de zgomot și pulberi 
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sedimentabile. De asemenea, CE Oltenia va efectua monitorizări ale nivelului de zgomot și particulelor în 
suspensie, cu aparatura din dotare”, menționează sursa citată. 
Ministerul Energiei mai precizează că funcționarea depozitului vechi de cărbune de la EMC Roșia, în perioada de 
toamnă-iarnă a anului trecut, a fost monitorizată de Garda de Mediu și, conform notelor de constatare încheiate, 
nu au fost depășite limitele de praf impuse de legislația in vigoare. Rapoartele și buletinele de analize există în 
arhiva Departamentului Protecția Mediului al CE Oltenia, putând fi puse la dispoziția celor interesați. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noua centrală a Romgaz de la Iernut va fi finalizată în 2020 şi va funcţiona cel puţin 30 de ani/ Compania 
studiază oportunitatea achiziţiei de eoliene şi panouri fotovoltaice pentru energie verde 
Noua centrală termoelectrică de la Iernut a Romgaz, care va fi finalizată în 2020, în urma unei investiţii în valoare 
de 269 milioane de euro, va funcţiona cel puţin 30 de ani pe pieţele energetice din România, transmite 
corespondentul MEDIAFAX. 
Directorul sucursalei de producere a energiei electrice Iernut, Călian Dorel, a declarat, marţi, în timpul unei vizite 
la noua centrala termoelectrică de la Iernut, că acesta este cel mai important proiect al Romgaz, atât din punct de 
vedere al valorii investiţiei, cât şi al complexităţii lucrărilor. 
”În primul rând noua investiţie e una benefică pentru Romgaz pentru că Romgaz are posibilitatea accesării 
pieţelor de energie electrică şi, totodată, această centrală e şi de importanţă strategică şi pentru sistemul 
energetic naţional. Este o centrală nouă, modernă, o centrală de reglaj, care va contribui la o mai bună stabilitate 
a sistemului energetic, cel puţin în zona Ardealului şi nu numai. Poate să aducă beneficii importante Romgazului 
şi, mai departe, Romgaz poate fi un jucător competitiv pe piaţa de electricitate în România şi chiar în zona ţărilor 
vecine”, a spus Călian Dorel. 
Termenul de finalizare a lucrărilor este ianuarie 2020. 
”Noi considerăm că această centrală va funcţiona cel puţin 30 de ani pe pieţele energetice din România”, a mai 
spus Călian Dorel. 
La rândul său, directorul general al Romgaz, Adrian Volintiru, a spus, în cadrul prezentării investiţiei CTE Iernut, că 
până în prezent a fost o muncă foarte grea, însă construcţia este necesară sistemului energetic românesc. 
De asemenea, Balazs Bela, managerul de proiect, a declarat că centrala aflată în construcţie are o putere instalată 
de 430 demegawaţi, fiind un proiect important atât pentru Romgaz, cât şi pentru sistemul energetic naţional. 
”Venim cu un aport de putere într-o zonă deficitară a nord-vestului României. Este un proiect care în mare 
măsură înlocuieşte un echipament şi o centrală veche de peste 50 de ani cu o tehnologie foarte modernă (...) Aş 
putea să spun că tradiţia energetică de la Iernut va fi continuată pentru următorii 30-40 de ani, ceea ce este un 
lucru foarte important, nu numai pentru Romgaz, ci pentru toată România”, a spus Balazs Bela. 
În timpul vizitei de la Iernut, a fost prezentată atât centrala aflată în construcţie, cât şi cea veche, preluată în anul 
2012 de Romgaz, în urma unei datorii. 
În anul 2016 Romgaz a desfăşurat o procedură de atribuire prin licitaţie deschisă în urma căreia a încheiat cu 
ofertantul câştigător, o asociere româno-spaniolă, un contract de lucrări ce are ca obiectiv realizarea ”la cheie” a 
proiectului de dezvoltare şi modernizare a termocentralei Iernut, respectiv proiectarea, livrarea echipamentelor, 
execuţia lucrărilor necesare şi punerea în funcţiune. 
Valoare investiţiei este de circa 269 milioane de euro fără TVA. 75% din bani provin din fondul Romgaz, iar 25% 
reprezintă finanţare nerambursabilă din Planul Naţional de Investiţii. 
Compania studiază oportunitatea achiziţiei de eoliene şi panouri fotovoltaice pentru energie verde 
Romgaz studiază oportunitatea achiziţiei de eoliene şi panouri fotovoltaice pentru energie verde, cel mai 
important fiind, însă, să identifice zăcăminte onshore, care să înlocuiască actualele exploatări, respectiv 
diversificarea energetică. 
Directorul general al Romgaz, Adrian Volintiru, a declarat, marţi, când a prezentat presei noua centrală 
termoelectrică de la Iernut, că cel mai mare producător de gaze naturale din România, care a intrat şi pe piaţa 
energetică, se focusează pe înlocuirea rezervelor actuale pe care le consumăm. 
”În Strategia de Dezvoltare a Romgazului sunt mai multe. Şi o să vă enumăr aici câteva. Este vorba de continuarea 
de investiţii onshore pentru că primul nostru focus trebuie să fie pe înlocuirea rezervelor actuale pe care le 
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consumăm cu identificarea de noi rezerve. (...) Alte posibilităţi şi alte oportunităţi de a înregistra în zona de 
investiţii a Romgazului se pot referi la mai multe obiective. Vă dau nişte exemple: analiza intrării în zona de 
perimetre offshore, în Marea Neagră, altele decât cea cu Lukoil, studiem orice fel de variantă. A doua intenţie, de 
a studia, de asemenea, aprofundat, şi de a vedea dacă este oportun şi necesar să diversificăm zona de business, 
de exemplu prin achiziţionarea unei unităţi producătoare de îngrăşăminte. Un alt exemplu, achiziţia de unităţi 
producătoare de energie verde şi aici ne referim şi la partea de eoliene şi la partea de fotovoltaice. În momentul 
acesta analizăm orice fel de oportunitate. Dar, vă repet, focusul nostru total este pe aceste două obiective: 
identificarea zăcămintelor onshore, care să înlocuiască actualele exploatări şi diversificarea energetică”, a spus 
Adrian Volintiru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Demonstratie esuata pentru Ghiseul.ro: Voiau sa arate ce usor platim darile online, dar aplicatia s-a blocat 
Liviu Stoica, directorul Agentiei pentru Agenda Digitala a Romaniei, a incercat in repetate randuri, la o conferinta, 
sa le demonstreze jurnalistilor cat de usor se poate face o plata pe platforma Ghiseul.ro. A esuat, insa, de fiecare 
dat si a dat vina pe conexiunea slaba la Internet. 
Ministerul Comunicatiilor si Tehnologiei Informationale (MCSI) a organizat pe 4 septembrie o conferinta de presa 
pentru a prezenta noile avantaje pe care le ofera contribuabililor si administratiilor locale platforma online 
Ghiseul.ro. 
Dupa o scurta prezentare a noilor facilitati, Liviu Stoica, directorul Agentiei Agentiei pentru Agenda Digitala a 
Romaniei, a incercat sa faca o demonstratie. Scopul era sa le arate celor prezenti cum plata unei datorii pe 
Ghiseul.ro se poate face, usor, din numai 3 clickuri. 
De doua ori directorului Liviu Stoica a incercat sa demonstreze eficienta pratformei Ghiseul.ro si de fiecare data a 
esuat. In cele din urma, vazand ca aplicatia s-a blocat, a Stoica a declarat: 
"Bine macar ca n-a fost ecran albastru. De sapte ani functioneaza fara niciun fel de problema, cred ca n-o sa avem 
probleme acum. Am facut conexiunea la Internet de pe un telefon pentru a fi mai siguri si uite ca...", a declarat 
Stoica. 
Prezent la conferinta, ministrul Comunicatiilor, Petru Bogdan Cojocaru, a intervenit si i-a cerut lui Liviu Stoica sa 
renunte la demonstratie si sa continue sa citeasca o serie de informatii de pe ecran. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Roxana Mărăcineanu a devenit ministrul Sportului în Franţa 
La scurt timp după ce Laura Fessel a demisionat din funcţia de ministru al Sportului, Franţa a desemnat o altă 
personalitate marcată pentru a ocupa acest post. Astfel, noul ministru este Roxana Mărăcineanu, o fostă 
înotătoare născută în 1975 la Bucureşti. 
Sportul este domeniu prioritar în Franţa, astfel că „sectorul” a fost dat pe mâna unei alte mari campioane, după 
ce Laura Fessel, dublă campioană olimpică la scrimă (1996), a demisionat. Astfel, în fruntea Ministerului Sportului 
a fost numită Roxana Mărăcineanu, prima campioană mondială a Franţei la înot. În 1998, sportiva câştiga titlul 
mondial la 200 metri spate, în cadrul întrecerilor de la Pert. Mărăcineanu a obţinut medalia de argint şi la Jocurile 
Olimpice de la Sydney, iar cariera sportivă şi-a încheiat-o în 2004. 
Născută la Bucureşti, Roxana Mărăcineanu s-a stabilit de mică la Mulhouse unde a început înotul de performanţă. 
În 2007, a fost consultant de specialitate pentru „France Televisions” în timpul Mondialului de la Melbourne, după 
care s-a implicat în numeroase programe sociale. În 2010, a candidat pentru Partidul Socialist în alegerile 
regionale, iar pe 21 martie a fost aleasă consilier regional în Île-de-France. Roxana are şi doi copii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Copiii din toate statele membre UE vor primi la şcoală fructe, legume şi produse lactate 
Uniunea Europeană va relua la începutul acestui an şcolar programul prin care copiii din toate statele membre vor 
primi la şcoală fructe, legume şi produse lactate. În cadrul acestui program, sunt alocaţi 150 de milioane de euro 
în fiecare an şcolar pentru fructe şi legume şi 100 de milioane de euro pentru produse lactate, se arată într-un 
comunicat al Comisiei Europene, scrie news.ro. 
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Programul are ca scop promovarea unei alimentaţii sănătoase şi să încurajeze copiii să mănânce mai multe fructe, 
legume şi lactate. 
Iniţiativa a ajuns la peste 30 de milioane de copii din UE în anul şcolar precedent. Deşi participarea este voluntară, 
toate statele membre UE au ales să se implice în program şi au emis strategii naţionale pentru implementarea 
acestuia. 
(Sursa: news.ro) 
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